
Uchwała Nr XXXVII/413/2016 
Rady Dzielnicy XIII Podgórze 

z dnia 20 grudnia 2016r. 

w sprawie opinii dot. pogłębienia Stawu Płaszowskiego dla zachowania  
życia biologicznego.  

 Na podstawie § 3 pkt 4 lit. l uchwały Nr XCIX/1507/14 Rady Miasta Krakowa z dnia 12 marca 2014 r.  
w sprawie: organizacji i zakresu działania Dzielnicy XIII Podgórze w Krakowie (Dziennik Urzędowy 
Województwa Małopolskiego z 2014 r. poz. 1849) Rada Dzielnicy XIII Podgórze uchwala, co następuje:  

 

§ 1.  
 

 Opiniuje się negatywnie „Propozycję pogłębienia Stawu Płaszowskiego (…)  

w  stopniu niezbędnym do zachowania życia biologicznego w zbiorniku” zawartej w piśmie 

Przedsiębiorstwa Hydrogeologicznego „HYDRODOL” przy wniosku ZIKiT sygn. 

RU.5422.30.2016.   

 Należy jednak stwierdzić, że „pogłębianie” Stawu Płaszowskiego nie jest synonimem 

eksploatacji złoża piaskowo – żwirowego znajdującego się pod zbiornikiem, ani jego 

rekultywacją. Planowanie rewitalizacji Stawu Płaszowskiego i jego otoczenia  poprzez 

działalność wydobywczą (dotyczy to zarówno głębokości stawu: 9 - 10m, jak i obecnie 

proponowaną głębokością ok. 3 - 4m) jest nie do przyjęcia, bowiem stanowi potencjalne 

zagrożenie dla środowiska, w tym także dla terenów mieszkaniowych m.in. ul. Krzywda, 

Wodna i całkowitą utratę walorów przyrodniczych stawu i jego otoczenia.  

 Należy wziąć pod uwagę, że tego typu działania wymagają wieloletniego 

przygotowania legislacyjnego, dokumentacyjnego i spełnienia warunków środowiskowych. 

Po latach eksploatacji złoża, należy przystąpić do kosztownej rekultywacji, o czym się nie 

pisze w koncepcjach pogłębiania stawu.  

 Odnosząc się do propozycji ograniczenia wydobywania złoża tylko w obrębie gruntów 

stawu należących do Gminy Miejskiej Kraków rodzi się pytanie: jaki jest sens pogłębiania 

jedynie części stawu? Pozostała część stawu tj. ok 40% zbiornika ma pozostać w stanie 

nienaruszonym i zamierza się utworzenie poprzez nasadzenie roślin „podwodnej łąki”. 

 Obecnie przystępowanie do tak poważnego przedsięwzięcia inwestycyjnego, 

wymagającego wieloletnich przygotowań i wielomilionowych nakładów finansowych jest 

nietrafne i niecelowe. Tym bardziej, że obecnie zostało zahamowane obniżanie się poziomu 

lustra wody stawu i stopniowo ulega ten stan znacznej poprawie. Należy przypuszczać, że 

wiosenne gwałtowne obniżenie się poziomu wody w stawie było mimo wszystko 



spowodowane nie tylko wyjątkową suszą na przełomie roku 2015/2016, ale także realizacją  

w okolicy stawu głębokich robót ziemnych.  

 W tej sytuacji winno się przewidzieć środki finansowe na najbliższy rok budżetowy na 

przeprowadzenie pod fachowym kierunkiem przyrodników: usunięcia osadu i odpadów 

zanieczyszczających dno zbiornika, usunięcia glonów zanieczyszczających wodę, 

ograniczenia występowania trzcinowiska wokół stawu oraz bieżącego utrzymania zieleni 

wokół stawu, jako terenu zieleni publicznej.  

 Niniejszą opinię należy rozpatrywać z treścią Uchwały Nr XXVI/398/2016 Rady 

Dzielnicy XIII Podgórze z dnia 29.11.2016r w sprawie koncepcji pogłębienia Stawu 

Płaszowskiego opracowanej w dwóch wariantach przez Przedsiębiorstwo Hydrogeologiczne 

„HYDRODOL” – Tarnów, ul. Chemiczna 28. 

 

§ 2. 

 Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

 
 
 
 
 
 

 Przewodniczący  
Rady i Zarządu Dzielnicy XIII Podgórze 

 
Jacek Bednarz 

 
 
 
 
 

UZASADNIENIE: 
 

Uchwałę podejmuje się zgodnie z kompetencjami statutowymi Rady Dzielnicy XIII 
Podgórze. 
 

 Przewodniczący  
Rady i Zarządu Dzielnicy XIII Podgórze 

 
Jacek Bednarz 

 


